
C l o u d - M e s s e n g e r

“a contemporary creator with electronics, projection and magical music for 
block-flutes and dance: Cloud-Messenger...” (VPRO, Dutch TV, Amsterdam)

Fred Momotenko

t h e  c r o s s - m e d i a  p e r f o r m a n c e

music

selection “World Music Days 2012”

selection “November Music 2012”

selection Dutch TV “Vrije Geluiden”

choreography

animation

block-flutes

live dance

virtual dance

Hans Tuerlings

Jasper Kuipers

Jorge Isaac

Gilles Viandier

Daniela Lehmann

s t r u g g l e  a g a i n s t  l o n e l i n e s s



Cloud Messenger est un projet totalement multidisciplinaire à propos de 
l’influence de la solitude sur la psyché humaine. La composition musicale 
et le script sont inspirés par le Meghaduta, poème mythique de l’auteur 
sanscrit Kalidasa datant du Vème siècle. Le poème raconte comment un 
Yaksa, servant divin, séparé de sa jeune épouse par un exil forcé et après 
plusieurs mois de solitude, demande à un nuage qui passe d’aller porter un 
message à sa bien-aimée.

Le compositeur russe-néerlandais Fred Momotenko interprète en lien avec le 
chorégraphe Hans Tuerlings et le réalisateur d’animations Jasper Kuipers les 
rêveries du Yaksa et le voyage que le nuage accomplit au delà des illusions 
du monde des apparences. La passion, l’espoir et le désespoir, la rébellion 
font partie des nombreux sentiments évoqués par les personnages.

Le spectacle vit de la rencontre multimédia entre la danse live, la 
projection spatialisée d’animations et de danse virtuelle, la musique live 
et des compositions électroniques en son Surround. L’ensemble fait écho aux 
modulations du texte original mais grâce à la chorégraphie contemporaine, 
l’animation en argile, la musique et la performance du flûtiste Jorge Isaac 
et celle des danseurs Gilles Viandier et Daniela Lehmann, l’ensemble forme 
un tableau nouveau à la fois poétique et fortement d’actualité.
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Cloud Messenger is a full span cross-media project about the influence of 
loneliness on the human psyche. Composition and script are inspired by the 
mythical poem Meghaduta dating from the 5th-century Sanskrit poet Kalidasa. 
The poem tells about a divine servant who, for punishment separated from 
his young bride and after many months of solitude, begs a passing cloud to 
convey a message to her. 

The Russian-Dutch composer Fred Momotenko interprets together with 
choreographer Hans Tuerlings and animator Jasper Kuipers the musings of the 
servant and the journey that the cloud makes past illusory appearances. 
Feelings such as passion, hope, despair and rebellion are well represented 
in the characters. 

The performance is a multimedia encounter between live dance, spatial 
projected animations and virtual dance, live music and electronic 
compositions in surround sound. The content of the whole is full of many 
moods of the original characters, but with the contemporary touch of the 
mentioned disciplines and the performance of musician Jorge Isaac with 
dancers Gilles Viandier and Daniela Lehmann, it forms a new poetic and at 
the same time a highly topical tableau.



Fred Momotenko music, script, electronics

cast:

choreography

animation

block-flutes

live dance, choreography collaboration

virtual dance, choreography collaboration

light design

light design collaboration

camera operation

compositing video

video mappings support

costumes

set collaboration

production

co-production

Hans Tuerlings

Jasper Kuipers

Jorge Isaac

Gilles Viandier

Daniela Lehmann

Jos Meijers

Jos Wabeke

Vincent Vriens

Vinny Jones

Luc van Esch

Sruli Recht

Concinnitas Foundation

Babs Appels

Festival November Music



sponsors:

gratitude:

Hilvaria Studio’s

Mr. Bert Palinckx
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material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

donator

donator

donator

donator

donator

NIAf

Mr. Theo van Dooremalen

HW Sound

Pruductiehuis Brabant

Mr. L.M.Th.W. Appels

Jacco Maris Vormgeving

Escount bedrijfsadviseurs

Mrs. Marie-Colette van Spaendonck

Mr. T.M.C. Vaes

Harmen Witte Interieurs

Nick van Laarhoven aannemers

contact & show events:

www.cloud-messenger.info info@cloud-messenger.info

http://www.cloud-messenger.info
mailto:info%40cloud-messenger.info?subject=

